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Büdösödő szemétkérdések
Sajtótájékoztatón kellett tisztázni a kialakult helyzetet
• Marosvásárhelyen 
akkora hullámokat 
kavart a speciális 
szemétilleték és az 
ennek kapcsán feltett 
és megválaszolatlanul 
hagyott kérdések töm-
kelege, hogy a város 
polgármestere sajtó-
tájékoztatón kívánta 
tisztázni a helyzetet. 
Mint kiderült, a régi 
városvezetés mulasz-
tása, illetve a pontos 
és naprakész tájékoz-
tatás hiánya miatt ke-
letkezett kisebb káosz. 

SIMON VIRÁG

M arosvásárhely tavaly júni-
usban szemétszolgáltató 
nélkül maradt, és ideigle-

nesen a Sylevy céggel kötöttek szer-
ződést. Abban vállalták, hogy a város 
begyűjti a lakosságtól és a cégektől 
az esedékes szemétdíjat, ami akkor 
havi 10,3 lej volt személyenként, és 
azt átutalja a szolgáltatónak legké-
sőbb 2021. január 31-éig. Csakhogy 
az akkori városvezetés elmulasztotta 
kidolgozni a díj beszedésének sza-
bályzatát, így a városlakók és cégek 
június–december között nem fi zet-
ték be a díjat. Ez hozzávetőlegesen 12 
millió lej, ezt a szolgáltató most a vá-
rosházától szeretné behajtani. Voltak 

ugyan olyan tulajdonosi társulások, 
amelyek a tömbházlakóktól az ad-
dig megszokott módszer szerint be-
szedték a szemétdíjat, de nem ez volt 
jellemző. Ahol így történt, ott most a 
lakóknak vissza kell igényelniük ezt 
a törvénytelenül beszedett pénzt. Az 
biztos, hogy a szolgáltatóhoz semmi 
pénz nem jutott el, és most az elvég-
zett munkájáért követeli az ellenérté-
ket. Bár korábban a közterületrende-
zési igazgató azt nyilatkozta, hogy a 
pénzt a szolgáltatónak kell beszednie 
a lakóktól az elvégzett munkáért, a 
szerződés értelmében a Sylevynek a 
polgármesteri hivatal kell fi zessen.

Azt még nem tudni, hogy a vá-
ros kifi zeti-e ezt a 12 millió lejt, 
vagy megpróbálja megtalálni a 
törvényes útját annak, hogy be-
hajtsa azoktól, akik nem tartották 

be a szerződésben foglaltakat és 
nem gyűjtötték be a lakosságtól a 
pénzt. Az viszont már biztos, hogy 
az idei évre vonatkozóan az új vá-
rosvezetés megpróbálta rendezni 
ezt a kérdést, és tanácsi határozat-
tal szabályozta a szemétdíjat, amit 
most különleges szemétilletéknek 
neveznek és a helyi adókkal és ille-
tékekkel együtt kell fi zetni.

Nincs 10 százalékos kedvezmény

Az időjárási viszontagságok miatt 
Bukarestben ragadt és a sajtótájé-
koztatóra el nem ért Soós Zoltán he-
lyett Ionela Ciotlaus, a polgármes-
ter gazdasági tanácsadója próbálta 
tisztázni az új illetékkel kapcsolatos 
kérdéseket. A marosvásárhelyiek fő 
elégedetlensége részben abból fa-

kadt, hogy most nem havonta kell 
kifi zetniük ezt a díjat, amit ráadá-
sul az infl áció értékével, vagyis 3,8 
százékkal megemeltek, hanem két 
részletben. Ez azt jelenti, hogy egy 
személynek egy évben 142,44 lejes 
speciális szemétilletéket kell tör-
lesztenie, az adójával együtt. Igen 
ám, de egy négytagú család eseté-
ben ez már 569 lej. Mint Ionela Ciot-
laus elmondta, ezt lehet két részben 
is törleszteni, akárcsak a helyi adó-
kat és illetékeket. Azt is megtudtuk 
tőle, hogy mivel ezt egy szolgáltatá-
sért fi zetjük, erre nem vonatkozik a 
10 százalékos kedvezmény, ha kifi -
zetjük március végéig.

A rendőrségi nyilvántartást is 
megnézik

A városlakók másik elégedetlensége 
abból fakadt, hogy az adókat és illeté-
keket kimutató online rendszer auto-
matikusan három személyre számítja 
a speciális szemétilletéket, holott a 
háztartásokban élő személyek száma 
nagyon változó. A gazdasági tanács-
adó elmondta, hogy ez csak egy algo-
ritmus, és mindenkinek nyilatkozatot 
kell benyújtania a városházára, és en-
nek alapján számítják ki az illetéket. A 
saját felelősségre írt nyilatkozatokat a 
tömbházlakók benyújthatják a lakó-
társulásokhoz is, amelyek képviselői 
majd továbbítják azokat a városházá-
ra. Online is be lehet küldeni a nyilat-
kozatot a declaratii.salubrizare@tir-
gumures.ro címre. A határidő 
március vége, de mindenképp 
azelőtt nyújtsuk be, mielőtt 
fi zetni megyünk, hacsak 
nem éppen a program által 
generált három személy után 
szeretnénk fi zetni. Az is el-
hangzott, hogy a saját nyilatko-
zatokat össze fogják vetni a rendőrségi 
nyilvántartásokkal, mivel az a céljuk, 
hogy mindenki becsületesen járuljon 
hozzá a szemétilleték befi zetéséhez. 
Megfelelő pénzösszeg hiányában 
ugyanis nem lehet minőségi szolgál-
tatást követelni. Azt is megtudtuk, 
eddig gyakran megtörtént, hogy nem 
a valós személyszám szerint fi zettek a 
magánházak lakói vagy a tömbházla-
kók, és emiatt is került anyagi nehéz-
ségbe a város korábbi szemétszolgál-
tatója. Ami az elkövetkező időszakot 
illeti, a városvezetés szeretne egy saját 
igazgatóságot létrehozni, amely felel-
ne a szemétszállításért és a hóeltakarí-
tásért, ugyanakkor fontosnak tartják, 
hogy a szelektív hulladékgyűjtés is 
megkezdődjön Marosvásárhelyen.

Ha nem fizetnek, egy idő után 
nem lesz, aki elszállíthatná 
a háztartási hulladékot
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Többévnyi bonyodalom után vé-
gül tavaly kezdhette el Hargita 

Megye Tanácsa a 131A jelzésű me-
gyei út Homoródszentmár-
ton és Homoródkeményfal-
va közötti 6,6 kilométeres 
szakaszának felújítását. 
Az áfástól 17,44 millió lej 
értékű beruházás meg-
valósítása érdekében az 
Országos Vidékfejlesztési 
Programban (PNDL) is pá-

lyázott az intézmény, így 10,45 
millió lejes támogatást nyertek.

Építkeztek, aszfaltoztak

Megépültek a Nagy-Homoródon át-
ívelő betonhidak Homoródkemény-
falván, illetve Homoródszentmár-
tonban, így azok már használhatók, 
ezenkívül a szakasz nagyobb részén 
elvégezték a strukturális munká-
latokat – betonsáncok elhelyezése, 
útszélesítések, alapozás –, valamint 
aszfaltréteget is terítettek le Abás-
falván, illetve a községközpontban 
– sorolta az eddig elvégzett munká-
latokat Bíró Barna Botond, a megyei 
tanács alelnöke. Az út települése-
ken belüli burkolását egyébként a 
közösség sürgette, hogy mielőbb 
megszűnjenek a por, illetve a sár 

okozta problémák – közölte koráb-
ban Jakab Attila polgármester. Bíró 
szerint noha az időjárási viszonyok 
miatt jelenleg szünetel a munka, 
összességében jól halad a kivitelező, 
így remélhetőleg jövő őszig teljesen 
megvalósul a projekt.

Tervek szintjén

Bíró Barna Botondtól megtudtuk, 
hogy már készül a dokumentáció 

az út Homoródkeményfalva és Ho-
moródfürdő közötti szakaszának 
modernizálása érdekében is. En-
nek megvalósítása azonban egy 
hosszabb folyamat lesz, hiszen még 
nem jutottak el arra a szintre, hogy 
pályázhassanak a költségek fede-
zéséért. Van azonban egy, az ára-

dások által lényegesen megrongált 
fahíd Homoródfürdőn a 131A me-
gyei úton – ezen jelenleg 3,5 tonnás 
súlykorlátozás van érvényben –, 
amelynek újjáépítése elsőbbséget 
élvez. Ennek megoldása érdekében 
külön tervek készíttetésébe fogott a 
megyei tanács. 

Megépítették a hidakat a 131 A jelzésű megyei úton 
• Két híd megépült, két településen pedig aszfaltoztak is a 131A jelzésű megyei út 
Homoródszentmárton és Homoródkeményfalva közötti szakaszának felújítását célzó 
projekt részeként. Tervek készülnek ugyanakkor a Homoródfürdő és Homoródke-
ményfalva közötti rész korszerűsítésére is.

Homoródszentmártonban. Aszfaltúton 
lehet közlekedni a községközpontban 
megépült hídon
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